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In deze vergadering maakte Hogerzeil zijn voornemen be
kend aan het einde van het jaar af te treden als voorzitter 
van het Genootschap. Het Ledencongres zal dus een voorstel 
bereiken voor het benoemen van een nieuwe voorzitter. 
Besproken werd de betekenis voor het N.H.G. van het boek 
van Burna "Beschouwingen over de plaats van de huisarts in 
de Nederlandse gezondheidszorg" en van het proefschrift van 
Van der Wielen "De huisarts en de doeItreffendheid van zijn 
aandeel in de gezondheidszorg"; gehoopt werd, dat deze stu
dies in de Centra onderwerpen van discussie zullen zijn. 
Besloten werd als proef enkele korte N.H.G.-films te laten 
maken over praktische onderwerpen. Deze films zullen dan 
aan de Centra ter beschikking worden gesteld. Later kan dan 
eens gedacht worden aan een grotere N.H.G.-film, die de 
N.H.G.-gedachte in beeld brengt. 
Het plan van het Dagelijks Bestuur om in maart een bijeen
komst te houden van het N.H.G.-bestuur met de Adviescom
missies, de Landelijke Studiegroepen en vertegenwoordigers 
der Centra werd goedgekeurd. Het motto van deze vergade
ring "In hoeverre kan mijn Commissie, c.q. Studiegroep, de 
Centra van nut zijn" zal worden belicht door inleiders uit de 
C.W.O., de Commissie NaschoIing, de Commissie voor Re
dactie van "huisarts en wetenschap", de studiegroep "Prak
tijkvoering" en de studiegroep "Artikelendocumentatie". Een 
ruime gelegenheid tot discussie zal de aanwezigen worden ge
boden, want dit onderwerp wordt van het grootste belang ge
acht voor het verkrijgen van een juist inzicht in de weder
kerige bijstand, welke de organen van het Genootschap elkaar 
kunnen verlenen. 
Contact met de Centra bleek er geweest te zijn in de vorm 
van een bezoek van een bestuurslid aan de Centra Arnhem 
en Haarlem. Bovendien was de voorzitter van het Centrum 
Arnhem in de vergadering aanwezig om bijzonderheden mede 
te del en over de gang van zaken in zijn Centrum. Naast de 
uitstekende geest, die in dit Centrum heerst en de grote zelf
werkzaamheid der leden, viel ook de activiteit van het Cen
trumbestuur op, welke door de leden werd beschouwd als een 
stimulans voor hun eigen zelfwerkzaamheid. Het cnthousias
me, ·dat in dit Centrum voor het N.H.G. be staat, deed wel
dadig aan en gehoopt werd, dat dit zich zo spoedig mogelijk 
ook zal uiten in een publikatie in "huisarts en wetenschap" 
over de in Arnhem en omstreken verrichte onderzoekingen 
en over de toegepaste methodieken en de resultaten daarvan. 
In de jury, belast met de beoordelingen voor de toekenning 
van de jaarlijkse N.H.G.-prijs werd Frese benoemd. 
De voorzitter van de studiegroep "Praktijkvoering" gaf een 
overzicht van de werkzaamheden van zijn studiegroep, die 
ook reeds in subgroepen een aantal onderwerpen bleek te be
studeren, zoals sterilisatie, instrumentarium, apotheek, labo
ratorium, geluidsisolatie en financiele administratie. Besloten 
werd, dat rapporten eerst aan het N.H.G.-bestuur zullen 
worden uitgebracht en na goedkeuring zullen worden vrijge
geven voor publikatie in "huisarts en wetenschap". Eveneens 
werd besloten over te gaan tot het door tussenkomst van het 
N.H.G.-secretariaat verkrijgbaar stellen van gezinsenveloppen 
voor het opbergen der werkkaarten. Het N.H.G.-bestuur blijft 
echter de algemene opvatting toegedaan, dat dit systeem niet 
moet worden toegepast voor administratieve benodigdheden, 
die in de handel zijn. 
In het N.H.G.-bestuur en daarbuiten is reeds meermalen ge
steld, dat de algemene opleiding tot arts en in het bijzonder 
de opleiding tot huisarts talrijke lacunes vertonen. Besloten 
werd hieraan in de naaste toekomst een conferentie te wijden. 
Als sprekers zullen worden gevraagd een aantal hoogleraren 
en een huisarts, terwijl voor deze conferentie nog een aantal 
beiangstellenden en tevens vertegenwoordigers van aIle Centra 
zullen worden uitgenodigd. Verder dan de probleemstelling 
zal de conferentie voorshands niet behoeven te gaan. Dit kan 

ook van belang zijn voor de werkzaamheden van de Commis
sie Opleiding Huisarts, kortgeleden door de Koninklijke Ne
derlandsche Maatschappij tot Bevordering der Geneeskunst 
ingesteld, en waarin ook twee leden van het N.H.G.-bestuur 
zitting hebben. Besloten werd te trachten tot een voorlopige 
inventarisatie te komen van de tekorten in de opleiding tot 
(huis) arts; deze inventarisatie kregen aIle bestuursleden in
dividueel als "huiswerk" mee voor de volgende vergadering. 

P. den Duyn, secretaris 

JAARVERSLAG 1959 VAN DE 
COMMISSIE WETENSCHAPPELIJK ONDERZOEK 

Had de Commissie Wetenschappelijk Onderzoek van het Ne
derlands Huisartsen Genootschap in 1958 voornamelijk een 
op zichzelf gericht karakter, dit veranderde in 1959. Waar
schijnlijk mede onder invloed van de conferentie van Woud
schoten, door alle leden der commissie bijgewoond, begon 
zich meer een behoefte te doen gevoelen naar onderling con
tact met het bestuur en de commissies van het N.H.G. Dien
tengevolge ontstond een intensievere briefwisseling met het 
bestuur en deze leidde er toe dat een lid van de C.W.O. zit
ting nam in de congrescommissie en een ander lid in de Stu
diegroep Artikelendocumentatie. De conferentie van Woud
schoten heeft overigens in aIle gedurende het verslagjaar 
gehouden vergaderingen der commissie de aandacht gehad, 
met name wat betreft de vraag in hoeverre de commissie een 
bijdrage zou kunnen leveren tot de op deze conferentie ge
nomen conclusies. 
Wat het door haar te voeren beleid aangaat heeft de com
missie, zich bezinnende op taken, functies en vele problem en, 
gestreefd naar een doelmatiger vergadertechniek; de ins telling 
van een dagelijks bestuur, gevormd door voorzitter, secretaris 
en een del' leden, heeft de overladenheid van de agenda's voor 
de voitallige vergadering der commissie kunnen elimineren. 
Omtrent urgentie van onderzoekingen, vraagsteIling, me tho
diek en financiele consequenties daarvan, bleek voortdurend 
het coordineren daarvan met de doeistellingen van het 
N.H.G. een moeilijke opgave; dit gold ook ten opzichte van 
het vaststellen van de leiding van een bepaald onderzoek, 
waarbij is gebleken dat vaststeIling daarvan reeds bij de voor
bereiding in het belang kan zijn van nauwkeurige bepaling 
van competentjes. 
Gedurende het verslagjaar werden voorstellen tot onderzoe
kingen bij de commissie aanhangig gemaakt en ook de com
missie zelf nam initiatieven, zoals bijvoorbeeld betreffende 
het onderzoek van het jaar 1960 en dat inzake huisartsen
problematiek. Negen nieuwe onderzoekingen werden bij de 
commissie in bespreking gebracht. In totaal zijn er sinds het 
bestaan van het Genootschap 39 onderzoekingen in de 
C.W.O. aan de orde geweest. De commissie heeft besloten de 
daartoe geeigende onderzoekingen te plaatsen op een lijst 
van individuele onderzoekingen, aangezien deze zich verder 
onttrekken aan haar gezichtsveld. 
Betreffende geneesmiddelenonderzoek kan worden medege
deeld, dat Dr Nelemans van de Gezondheidsdienst T.N.O. 
heeft toegezegd in voorkomende gevallen van de bemiddeling 
van onze commissie gebruik te zullen maken. Een verzoek 
bismutoral door huisartsen te laten testen, werd ingewilligd; 
het is thans in voorstudie bij het Centrum Twente. Afwijzend 
werd beschikt op een verzoek tot het laten uitvoeren van 
een zwangerschapstest door leden van het N.H.G. - (1959) 
huisarts en wetenschap 2, 227. 
De C.W.O. he eft zich tot taak gesteld eenmaal per jaar een 
"onderzoek van het jaar" in te steIlen, waaraan zoveel mo
gelijk huisartsen moe ten kunnen deelnemen. Het is gebleken 
dat de voorbereidingen voor deze "onderzoeken van het jaar" 
zeer vee! tijd vergen, zodat men in de toekomst tijdig een 
onderwerp zal moeten voorbereiden en uitwerken. Op het 
N.H.G.-congres 1959 is het "abortus-onderzoek" als "onder
zoek van het jaar 1960" aangekondigd; het vooronderzoek 

(1960) huisarts en wetenschap 3, 218 


